
 

 

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 26. november 2020 stillet følgende 

spørgsmål nr. 390 (Alm. del) til sundheds- og ældreministeren, som hermed besvares.  

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Karina Adsbøl (DF). 

 

Spørgsmål nr. 390:  

”Hvad er ministerens holdning til besøgsrestriktionerne overfor ældre på plejehjem, 

og vil ministeren sikre, at ældre kan få besøg af sine pårørende juleaften, da 

mange ældre jo ikke har kræfter til at komme hjem til familien og holde juleaften?” 

 

Svar: 

 

Jeg anerkender fuldt ud, at mange plejehjemsbeboere har følt sig ensomme under 

perioder med begrænset eller ingen besøg – særligt under forårets landsdækkende 

besøgsrestriktioner.  

  

Men vi skal passe på de ældres både fysiske og psykiske helbred. Også i december og 

under julen. Situationen er alvorlig, og hverken COVID-19 eller andre vira respekterer 

juletraditioner. Vi må derfor fortsat gøre alt, hvad vi kan for, at vi ikke får smitten ind 

på plejehjemmene. Det kan have fatale konsekvenser.  

 

Restriktionerne for besøg på plejehjem er vigtige i forhold til at beskytte vores mest 

sårbare borgere mod smitte. Hver dag kommer vi nærmere en vaccine, så vi forhå-

bentligt kan få løftet restriktionerne inden alt for længe. 

 

 

Med venlig hilsen 
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